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Referat Studienævn  

Deltagere 

Gro Hellesdatter Jacobsen (forperson), Nikolaj Nottelmann, Lasse Nielsen, Anders Kruse Ljungdahl, Lea 

Hoffmann (suppleant), Andrea Dietz Føge Jensen, Batol Mohamed, Laura Jessen Rubæk, Marlene Østergaard 

(studiesekretær filosofi), Betina Signe Christiansen (studiesekretær pædagogik), Camilla Cæsar Halldorsson 

(studienævnssekretær) og Freja Lyngsø Lund (studienævnssekretær og referent).  

 

 

Afbud 

Finn Wiedemann 

Christina Louise Jørck 

Phillip Lindegaard Rasmussen 

 

1.Punkter til drøftelse  
 

1.Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med følgende tilføjelser: 

Studienævnet vil overveje at rykke Punkt 4. behandlingen af studenteransøgninger frem på de kommende 

møder, således Anke (observatør) i længere tid kan være med på mødet uden afbrydelser.  

 

Studienævnet vil bestræbe på at forkorte mødet så det slutter kl.12.00. 

 

2.Godkendelse af referat af 20. september 2023 

Referat blev godkendt m. følgende ændringer:  

 

Punkt 7e: I referatet af 20. september 2023 skal det rettes at ændringer af reeksamensformen i faget 

Sprogvidenskab 2 ikke skal laves i forbindelse med studieordningsændringerne, da der ikke kommer til at 

være en 2024 studieordning for Interkulturel Pædagogik og dansk som andetsprog. Faget udbydes for sidste 

gang til foråret 2024 og ændringen skal derfor ske inden forårssemestret påbegynder.   

 

Fortroligt referat blev godkendt. 

 

3.Meddelelser 
Meddelelser fra forpersonen:  

• Dekanen har godkendt at Anke Piekut indtræden som studieleder: Gro orienterede nævnet om at 

dekanen har godkendt at Anke Piekut indtræder som studieleder for ledelseslinjen på Master i 

Gymnasiepædagogik pr. 1. august 2023. Studienævnet ønskede Anke tillykke.  

• Udgifter til gæsteforelæsere: Gro orienterede studienævnet om fakultetets præcisering af håndtering 

af udgifter til gæsteforelæsere: Forelæsninger som er en ekstra-curriculær aktivitet dækkes af studiets 

annuum. Udgifter til eksterne forelæsere, som erstatter helt eller delvis skemalagt undervisning, 

dækkes af instituttet. Kompensation til interne gæsteforelæsere aftales med institutlederne.  

• Aftagerpanel: Gro meddelte at der arbejdes på et aftagerpanel til de pædagogiske uddannelser. Der 

sendes en medlemsliste i høring snarest.  

• Ny studienævnssekretær: Gro bød velkommen til Camilla som er nævnets nye studienævnssekretær. 

Studienævnet præsenterede sig selv.        

 Studienævn for:  Filosofi og Pædagogik 

 Dato: 25-10-2023 

 
Tidsrum: 9.30-12.30 

Lokale: Rasmus Rask 
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• Forestående ændringer: Gro orienterede studienævnet om hendes fratrædelse som studieleder på 

Interkulturel Pædagogik og dansk som andetsprog samt Pædagogik og fratrædelse som 

studienævnsforperson i studienævnet for Filosofi og Pædagogik. Hun fratræder pr. d. 1. december 

2023. Studienævnet skal på møde d. 22. november indstille en ny studieleder og udpege en ny 

studienævnsforperson. Gro opfordrede nævnets underviserrepræsentanterne om at gå tilbage til 

deres fagmiljøer og drøfte muligheder. Studienævnet takkede Gro for hendes arbejde som studieleder 

og studienævnsforperson. 

 

Meddelelser fra de studerende:  

 

Studerende fra Pædagogik: 

I fagene teori og metode til forsknings- og udviklingsarbejde I og II på kandidatuddannelsen i Pædagogik 

har der været stor forvirring omkring, hvornår der var mødepligt. Studienævnet var bekendt med, at 

linjerne mellem de to fag har været slørede.  

 

Faglig vejleder filosofi:  

Studiepraktikken har været meget krævende for den faglige vejleder, da vedkommende har stået for 

aktiviteter til de gymnasiestuderende i studiepraktik over to dage. Projektet kan kun kunne lade sig 

gøre med hjælp fra frivillige studerende. Den faglige vejleder har ikke timer nok til at kunne varetage 

studiepraktikken. Det tyder på, at der ikke er afsat tilstrækkelige midler til gennemførslen af 

studiepraktikken. Studienævnet vil henvende sig til uddannelsesrådet med henblik på at rette på 

udfordringerne fremadrettet.  

Denne meddelelse affødte en drøftelse om at bevillige 1000kr. til forplejning til de frivillige hjælpere 

under studiepraktikken. Studienævnet bevilligede 1.000kr. fra filosofis annuum til forplejning til de 

frivillige hjælpere.  

 

Meddelelser fra andre:  

Ingen meddelelse.  

   

 

4.Merit – og dispensationsansøgninger  
Lukket punkt. 

 

Nikolaj forlod mødet kl. 10.22, da han havde en anden forpligtelse og vendte tilbage senere.  

 

5.Sager til behandling kvalitetspolitikken 

5a.Censorrapporter for Master i Gymnasiepædagogik: Studienævnet tog censorrapporterne for Master i 

Gymnasiepædagogik didaktisklinje og Master i Gymnasiepædagogik ledelseslinje til efterretning og fandt at 

der på baggrund af disse ikke var behov for yderligere handlinger. 

 

5b.Udtalelse fra det filosofiske censorkorps vedr. 2023 studieordningen på bacheloruddannelsen i Filosofi: 

Studienævnet drøftede censorkorpsets udtalelse med særligt henblik på at besvare kritikpunkter stillet af 

censorkorpset. Studieleder på filosofi vil udarbejde et svar til formandskabet i censorkorpset. Studienævnet 

kan ikke genkende kritikpunkterne, men er glade for den positive indstilling til den nye studieordning.   

 

Dette punkt blev drøftet efter Nikolaj var tilbage.  

 

5c.Videre drøftelse af censorer på de pædagogiske uddannelser: På studienævnsmødet i september drøftede 

studienævnet kort problemer med at skaffe gode censorer på de pædagogiske uddannelser. Studienævnet 

aftalte at fortsætte drøftelsen på mødet i oktober. Studienævnet fortsatte drøftelsen af udfordringerne, og fandt 

at Censor IT har bidraget til, at det er meget tilfældigt, hvilken censor man får til de enkelte eksamener. 

Ydermere er det svært for studieleder og lektorer at finde censorernes kvalifikationer og specialer. 

 

Censorer uden erfaring med forskning har en tendens til at vælge emner bredt, som bidrager til at de potentielt 

ikke er skarpe indenfor f.eks. et givet specialeemne. Studieleder har været i dialog med censorkorpset, som er 
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bekendt med udfordringerne og de forskellige kvalifikationer mellem en censor med erfaring indenfor 

forskning, og en censor som ikke har erfaring indenfor forskning.   

Studienævnet drøftede at det kunne hjælpe, hvis begreberne man kan søge på i Censor IT blev begrænset 

yderligere, og besluttede at faggruppen skal drøfte hvilke begreber de ønsker. Bettina vil efterfølgende gå i 

dialog med sekretæren for censorkorpset. Studienævnet aftalte at tage punktet op igen på dets møde i 

december 2023.  

 

 

5d.Evalueringen af studiestarten 2023 og årets optag pr. 1. oktober: Studienævnet evaluerede studiestarten 

2023 på dets uddannelser. 

  

Filosofi: studieleder havde tilkendegivet forinden mødet at studiestarten var gået godt Lasse og Lea var enige, 

men berettede at der ikke kom så mange studerende som de forventet. Lea berettede at overgangen til ny 

studieleder skabte en del forvirring. Dette var dog forventeligt og studienævnet glædede sig over at 

studiestarten på filosofi overordnet var gået godt.   

 

Uddannelsesvidenskab: Studiestarten gik generelt godt, men de havde problemer med at skaffe hjælpere. 

KA i Pædagogik: På pædagogik oplevedes det at mange af de ny studerende var bekymrede over at starte på 

universitet, da de kommer fra en ikke-akademisk baggrund. På filosofi har man haft god erfaring med at 

invitere personalet fra biblioteket til en undervisningsgang og præsentere bl.a. formalia. Noget lignende kan 

overvejes til uddannelserne på uddannelsesvidenskab til næste år.  

På deltids kandidaten i Pædagogik var der ikke afsat ressourcer til studiestarten, og det skal der være 

opmærksomhed på til næste år.  

 

Studienævnet blev orienteret om optaget pr. 1. oktober 2023, og glædede sig over at optaget på 

kandidatuddannelsen i Pædagogik var steget siden 2022. Studienævnet bemærkede at optaget var faldet på 

nævnets resterende uddannelser, og at dette var i stil med de forgangene år. Studienævnet drøftede at 

deltidskandidaten på Pædagogik ikke fremgår.  

 

5e.Eksamensevaluering S2023: Studienævnet drøftede eksamen statistikkerne for eksamensperioden sommer 

2023, og fandt at de ikke gav anledning til yderligere tiltag.   

 

5f.Studiemiljøundersøgelsen 2023: Studienævnet drøftede studiemiljøundersøgelsen for 2023 og fandt at:   

Rapporten udarbejdet af fakultetet hæmmede arbejder mere end det hjalp. Tildeles skyldes dette at links til 

statistikkerne ikke virkede og studienævnet kunne derfor ikke danne sig det fulde overblik.  

Studienævnet bemærkede følgende for dets uddannelser:  

 

Filosofi KA og BA: de studerende trives godt, men mange er ikke i studiegrupper. Studiet er i forvejen 

fokuseret på dette, og de studerende fravælger selv studiegrupper. Studiet har tidligere bugt en del ressourcer 

på at skabe studiegrupper, men det havde ingen effekt. Studienævnet vurderede på baggrund af dette at 

yderligere tiltag ikke var nødvendige.  

 

Interkulturel Pædagogik og dansk som andetsprog: Jævn grad af tilfredshed. 17% af de studerende trives ikke 

på SDU. Studienævnet havde svært ved at lave en handlingsplan grundet de begrænsede data. 

 

Pædagogik: jævn grad af tilfredshed blandt de studerende.  

 

Nikolaj kom tilbage ved dette punkts opstart. 

 

6.Sager til behandling Studieordninger 
6a.Indkaldelse til ændringer til studieordninger 2024: Fakultetet indkalder til ændringer til 

studieordningerne 2024. Studienævnets uddannelse skal melde ændringer til fakultetet efter følgende plan:  

Filosofi (BA/KA/sidefag): 8. januar 2024  

MIG (ledelse og didaktik): 8. januar 2024 

Pædagogik (heltid/deltid): 8. februar 2024  

Interkulturel Pædagogik og dansk som andetsprog: 8. marts 2024 
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7.Andre sager til behandling. 
7a. Godkendelse af eksamensplaner V23/24:  

• Interkulturel Pædagogik og dansk som andetsprog, BA: GODKENDT 

• Pædagogik, KA: GODKENDT.  

• Filosofi, BA: GODKENDT 

• Filosofi, KA: GODKENDT  

 

7B.Drøftelse af behandling af studenteransøgninger: Studienævnet drøftede praksis og tilgang til 

studenteransøgninger på møderne. Studienævnet besluttede at studenterrepræsentanterne skulle have ordet 

som de første efter forpersonen har fremlagt sagen. 

 

Studienævnet udskyder drøftelsen af forståelsen af proportionalitetsprincippet til et senere møde. 

   

7c. Ansøgninger om boggave: Studienævnet havde en principdrøftelse af ansøgninger om midler til gaver.  

Studienævnet behandlede to ansøgninger om boggaver til studerende som frivilligt hjalp til nogle 

arrangementer. 

Studienævnet bevilligede 400kr. til boggaver ved begge ansøgninger:  

 

Studienævnet drøftede under dette punkt, at en løsning på udfordringerne med at skaffe frivillige hjælpere, 

kunne være at give de frivillige en gave som tak for hjælpen.  

 

7d. Drøftelse af optagelsesproces af nye studenterrepræsentanter: To studenterrepræsentanter i nævnet 

bragte frustrationer over optagelsesprocessen af nye studenterrepræsentanter til nævnet. 

Studenterrepræsentanterne efterspurgte muligheden for at deltage på et møde inden man stillede op til valg. 

Studienævnsmødernes åbne punkter er offentlige, og der er derfor altid mulighed for at deltage på et møde 

selvom man ikke er medlem. Studienævnet besluttede at tilføje et punkt til årshjulet, hvor nævnet bliver gjort 

opmærksomme i september på, at valgperioden starter i november, så studenterrepræsentanter har mulighed 

for at høre om nogle af deres medstuderende vil med på studienævnsmødet i oktober.  

 

Der blev ydermere drøftet om det var en mulighed at afholde kursus for nye studenterrepræsentanterne 

tidligere. Kursus for nye studenterrepræsentanter afholdes i slut januar.  

AFKLARING: kursus for studenterrepræsentanter kan ikke afholdes tidligere, da det først kan afholdes efter 

valgresultaterne er offentliggjort.  

 

7e. Videre drøftelse af informationsstrømme til nuværende og potentielle studerende: Studienævnet 

udskød punktet til mødet i november.  

 

8.Eventuelt  

8.a. Eventuelt: intet at tilføje under eventuelt.  

 

Mødet sluttede kl. 12.00  

 

                     Gro Hellesdatter Jacobsen    Freja Lyngsø Lund 

                     Studienævnsforperson                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          

 


